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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 27. oktober 2010 
stillet følgende spørgsmål nr. 38 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål 38:

”Hvad er ministerens holdning til, at Fødevarestyrelsen - en offentlig udbyder - efter 
vedtagelsen af ændringen af fødevareloven (om forhåndsgodkendelse), jf. lov nr. 163 af 
17. februar 2010, skal konkurrere med det private erhvervsliv?”

Svar:
Der vil ikke være tale om helt sammenlignelige ydelser, idet 
forhåndsgodkendelsesordningen ikke vil omfatte den dyberegående rådgivning, som 
virksomhederne har mulighed for at rekvirere hos de private rådgivere.

Fødevarestyrelsen vil alene tage stilling til, om mærkningen kan være vildledende. 
Eksempelvis kan en virksomhed beslutte at ville sætte et nyt billede på emballagen, og 
kan ønske en vurdering af, om dette vil være vildledende. Denne vurdering er 
umiddelbart omfattet af ordningen om forhåndsgodkendelse. Derimod vil 
Fødevarestyrelsen ikke gå ind i en vurdering af, om produktet i øvrigt er mærket 
korrekt. Fødevarestyrelsen vil heller ikke foretage laboratorietests af produkter.

Det er således ikke intentionen med forhåndsgodkendelserne, at Fødevarestyrelsen vil 
konkurrere med de private rådgivere.
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Jeg mener derfor, at Fødevarestyrelsens forhåndsgodkendelse og de private rådgiveres 
rådgivning er to forskellige ting, der fint kan supplere hinanden.

Henrik Høegh

/ Caroline D. Nordentoft


